
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
  

Nedjelja 
02. VII. 2017. 

13. nedjelja 
kroz godinu  

08:00 † Dragutin Ibriks, Ana i Josip Fuks 

Nedjelja 
09. VII. 2017. 

14. nedjelja 
kroz godinu  

08:00 † Pro populo 

Nedjelja 
16. VII. 2017. 

15. nedjelja 
kroz godinu  

08:00 † Pro populo 

Nedjelja 
23. VII. 2017. 

16. nedjelja 
kroz godinu  

08:00 † Pro populo 

Nedjelja 
30. VII. 2017. 

17. nedjelja 
kroz godinu  

08:00 
09:30 

† 
+ 

Pro populo 
Rodin Potok – Sv. Ana 

  župe Sv. Terezije Avilske, godina XVIII. Br.27/2017. 

Oglasi 

__________________________________________________________________ 
Izdaje: Župa Sv. Terezije Avilske u Suhopolju, Trg Sv. Terezije 2,  33410 Suhopolje, 
tel. 771 274,  e-mail: zupni.ured.svete.terezije.avilske@vt.t-com.hr 

 

 TREĆI EUHARISTIJSKI KONGRES POŽEŠKE BISKUPIJE 
 

Gospodine, Isuse Kriste!  
Zahvaljujemo ti što si nas prije dvadeset godina,  

odlukom sv. Ivana Pavla II.,  
utemeljitelja Požeške biskupije,  

započeo okupljati u zajedništvo naše mjesne Crkve.  
U njoj nas, po euharistijskom otajstvu,  

ispunjaš snagom svoje pobjede nad zlom i smrću,  
obdaruješ nadom. 

Molimo te, da po žrtvi svoje ljubavi,  
koju obnavljaš za nas u svakoj svetoj misi,  

udijeliš našim supružnicima vjernost u braku,  
otvoriš djeci i mladima srce  

za veličinu i smisao ljudskoga života  
u skladu s tvojim projektom ljubavi,  

potakneš neke od njih da te slijede na svećeničkom  
ili redovničkom putu,  

a sve nas osposobiš za suosjećajnu blizinu  
prema bolesnima, siromašnima, starima i osamljenima. 

Daj da nam Treći biskupijski euharistijski kongres  
uveća radost i ponos što pripadamo jednoj,  

svetoj, katoličkoj i apostolskoj Crkvi,  
u našoj Požeškoj biskupiji.  

Usliši nas, Ti, koji kao pobjednik nad grijehom i smrću  
živiš i kraljuješ u vijeke vjekova. Amen. 

 

Krist danas i uvijeke, naša nada, aleluja! 

 

 

 Crkveni Tisak: Glas Koncila, Kana, Živo vrelo 
 Nedjeljom sveta misa samo u 08:00sati 
 Tijekom tjedna nema sv. mise 
 Akcija Caritasa: Žetva – Podijeli kruh svoj s gladnima 
 pšenica, brašno, dr. namirnice skupljamo do 15. VIII. u podrumu župne kuće  

 Čišćenje crkve: Matije Gupca, V. Lisinskog, I. Zajca, Đ. Basaričeka, Osječka 

 Upisi za Mariju Bistricu (29. 07.) poslije svetih misa 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Božja je ljubav prema  
čovjeku obilna 

 

Bog ljudima uvijek velikodušno dariva 
svoju milost, a shvatiti obilje Božje ljubavi 
plod je milosti – istaknuo je papa Franjo na 
jučerašnjoj misi u Domu sv. Marta. 
 
Božja je ljubav prema čovjeku obilna, ali 
čovjek od te velikodušnosti bježi, previše 
naviknut na darivanje na kapaljku.  
 
Kroz tu prizmu Papa tumači 
jučerašnji odlomak iz poslanice sv. Pavla 
apostola Rimljanima. Spasenje koje donosi 
Isus, koje nadilazi Adamov pad, pokazuje 
nam to obilno sebedarje.  
A spasenje je prijateljstvo između nas i 
Isusa – objasnio je Sveti Otac. 
Bog nam daruje spasenje u dobroj, 
nabijenoj, natresenoj i preobilnoj mjeri – 
istaknuo je Papa, primjećujući da riječ 
„obilje“ sv. Pavao u današnjem prvom 
čitanju spominje tri puta. Bog tako obilno 
dariva da Pavao kaže: „gdje se umnožio 
grijeh, nadmoćno izobilova milost“.  
Takva je Božja ljubav: neizmjerna; On se 
čitav daruje. 
 
Neizmjerna je kao u primjeru oca iz 
evanđeoske pripovijesti, koji sve dane 
gleda prema horizontu, ne bi li ugledao 
svojega sina koji je odlučio vratiti mu se. 
Božje srce nije zatvoreno, ono je uvijek 
otvoreno. I kad mu dođemo, poput tog 
sina, Bog nas grli i ljubi. Kako je rekao 
Papa, to je Bog koji priređuje slavlje. 
 

Naša pitanja 
 
Zašto su na crkvenim oltarima pozlaćeni ili zlatni kaleži ako je Isus na 
posljednjoj večeri pio iz drvene posude? Zašto su u nekim crkvama na oltaru 
pozlaćeni križevi ako je Isus raspet na drvenom križu?  
 
Mislim da razumiješ,  da je zlato najplemenitija kovina i da je zlato jedan simbol, 
simbol bogatstva. Što se tiče pozlaćenih kaleža, istina je da većina svećenika služi 
misu iz pozlaćenog kaleža. Naveli ste da je Isus koristio drveni kalež, ali to ne 
znamo. Bez obzira, logika pozlaćenog kaleža je da krv Kristova zavrjeđuje 
najvrjedniju posudu. Zanimljivo je da čovjek nema problem kad troši na frizuru, 
manikuru, kupuje markiranu odjeću, skupe aute, ukrašavamo stanove, putujemo i 
nosimo zlato kao nakit, itd.  
Za mene je Krv Isusova nebrojeno puta vrjednija od svih ovih stvari zajedno. Sve 
nabrojeno je raspadljivo i kad tad će nestati, krv Kristova je vječna i oprala nas je 
od grijeha. Napominjem da iz pozlaćenih kaleža ne pijemo coca colu ili pivo već krv 
Kristovu, a kad bi ste došli kod mene u samostan na piće dao bi vam sok ili vino, 
ne iz kaleža već iz obične staklene čaše. Što se tiče pozlaćenih križeva, istina je da 
je Isus razapet na drvenom križu i to od masline. Pozlaćeni križ zapravo je simbol 
onoga što križ predstavlja, a to je moje i tvoje otkupljenje. Kao simbol mi uzimamo 
nama nešto vrijedno da bi upućivalo na tu vječnu i pomalo neshvatljivu vrijednost  
Ne zaboravimo također da su kraljevi položili zlato Isusu u jaslicama kao simbol 
Isusova kraljevanja. Imaš primjer u Ivanovom evanđelju  gdje je Marija pomazala 
Isusove noge skupocjenom nardovom pomašću na što je Juda prigovorio, rekavši 
da bi bilo bolje da se ona prodala za 300 denara i  da se taj novac razdao 
siromasima. Pročitaj što je Isus na to rekao. Na kraju krajeva iskreno se pitam što 
je danas skuplje, umjetnički izrezbareno kvalitetno drvo ili metal koji je pozlaćen, 
ali u svemu tome ako se Bogu klanjamo u Duhu i u istini, tada pozlaćeni kalež i križ 
zaista postaju simboli naše vjere i to ne znači da mi kupujemo Boga ili spasenje 
zlatom 

 
Bog nije zlokoban – takvo mu je što 
nepoznato. Naprotiv, Bog sve 
dariva. Bog nije ni statičan: on 
gleda, čeka da se obratimo. Bog 
izlazi i traži svakoga od nas. Svakog 
nas dana traži, kao u prispodobi o 
izgubljenoj ovci ili izgubljenoj 
drahmi – ustvrdio je Sveti Otac, 
podsjećajući da se u nebu više slavi 
zbog jednog jedinog grješnika koji 
se obrati nego li zbog stotinu 
pravednika. 
Nije lako shvatiti Božju ljubav s 
našim ljudskim kriterijima, koji su 
maleni i ograničeni. Ona se 
razumije po milosti, kao što ju je 
razumjela – kako je ispričao Papa – 
jedna časna sestra u njegovoj 
biskupiji, koja je imala 84 godine, 
ali je i dalje obilazila bolničke 
odijele i bolesnicima s osmjehom 
govorila o Božjoj ljubavi. Ta je 
sestra imala dar da razumije 
otajstvo preobilja Božje ljubavi, 
koje mnogima izmiče – zaključio je 
Sveti Otac. 
Mi uvijek običavamo mjeriti 
situacije i stvari s našim mjerama, 
a naše su mjere malene. Zbog toga 
bi nam bilo dobro moliti Duha 
Svetog za milost da nam se barem 
malo približi kako bismo razumjeli 
tu ljubav i bili voljni dopustiti da 
nas zagrli i poljubi ta – kako je 
rekao Papa – mjera bez granica. 

 

Profesore, kako 
vam mogu 

vjerovati kad  
za pouku 

koristite  tako 
primitivnu 

tehnologiju? 


